
I 

MINISTERRAAD 
Nr. 264e 

t4~ " ~A 
4 • ~ 

ZEER GEHEIM 

Ex.nr. 

~ h } h d ~{ _ ge ou en op 
~~tulen van de vergadering 0 

vrlJdag 11 november 1960 in de Trêveszaa1
9 

's morgens om tien uur en 's middags voort
gezet 

aangevangen 

• 

Aanwezig: De minister-president De Quayen de ministers 
Beerman 9 Cals,Klompé, Korthals, Marijnen, De Pous, 
Van Rooy, Toxopeus, Visser en . Zijlstra 
(Afwezig zijn de ministers Van Aartsen en Luns) 

Voorts zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Bot (~unt 2 h), Van Houten, RooIvink (punten 11 
en 14)~ Schmelzer (punten 11 en 14), Scholten 
(punt 17 e) en Stijkel (punt 11) 

Secretaris: J.Middelburg 

2. Buitenlands beleid -

ao De kwestie Nieuw-Guinea -
Staatssecretaris Van Houten doet mededeling van de 

besprekingen tussen de secretaris-generaal van de Verenigde 
Naties en de minister-president van Malakka. Met het oog op 
het gevaar van een gewapend conflict tussen een Aziatisch land 
en een Europees land over Nieuw-Guinea, wa~rbij de bevolking 
van Malakka partij voor Indonesië zou trekken, wi lde de pre
mier tot bemiddeling tussen Nederland en Indonesië komen. Daar
bij was hij uitgegaan van de gedachte van een trustschap van 
de Verenigde Naties, maar dit achtten de machthebbers in Indo
nesië alleen aanvaardbaar, als dit kort zou duren en zou vast
staan, dat daarna de souvereiniteit naar Indonesië overging
Hammarskjöld heeft hierop geantwoord, dat dit volkomen ondenk
baar is, omdat dit in strijd is met het Handvest, niet de zelf
beschikking openlaat en niet door de Algemen Vergadering zal 
worden aanvaard. Omtrent de uitleg, die de premier aan artikel 
76 van het Handvest gaf, heeft Ha.mmarskjöld gezegd, dat hij de
ze nauwelijks au serieux kon nemen. Ofschoon de secretaris-ge
neraal hem in niets heeft toegegeven is de premier van Malakka 
toch doorgegaan in de verwachting, dat Indonesië zijn voorwaar
den wel zal laten vallen. Hammarskj öld heeft nog wel de sugges
tie gedaan van het vestigen van enkele waarnemers op Nieuw-Guir 

De minister-president herinnert aan de gedachte van 
minister Luns om onzerzijds deze kwestie niet in de Vierde Com
missie, maar in de Algemene Vergadering ter sprake te brengen 
als het punt van het kolonialisme aan de orde is. Spreker ste11 
voor dit opnieuw te bespreken als minister Luns aanwezig is. 

Staatssecretaris ••• 
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2 c. Vergadering van de W.E.U. 

ministerraad 
11 - 11-1960 

Staatssecretaris Van Houten deelt mede? dat minister 
Luns donderdag in Brussel de bijeenkomst van de ministers van 
de West-Europese Unie zal bijwonen. 

2 d. Euratom 

Minister De Pous heeft de vorige dag met dr.Hirsch een 
bespreking gehad over de ves tiging van een Euratomcentrum in Pet
ten. Daarbij bleek? dat dr.Hirsch het in b egi nsel wel eens was 
met zijn standpunt 9 dat in overeenst emming was met de conclu
sies van de ministerraad. Met betrekking tot de periode van vier 
jaar en de instelling van een comité de liaison zou moeten wor
den nagegaan of op deze punten de regeling niet veel gunstiger 
was dan die ten aanzien van het Euratomcentrum in Ispra. Het is 
de bedoeling, dat Euratom op grond van eh te sluiten overeenkomst 
een werkelijk onderzoekcentrum in Petten vestigt, wat bij het 
sluiten van een overeenkomst zoals inzake de B.R. 2 in Mol nooit 
het geval zou zijn. Dr. Hirsch informeerde naar de stand van het 
contact inzake de landbouwreactor in Wageningen. Afgesproken is, 
dat dr.Hirsch een brief over wat thans inzake Petten besproken 
is zal schrijven. 

Minister Zi~lstra vestigt er met betrekking tot het 
politieke element in deze zaak de aandacht op, dat Nederland 
geen enkele vestiging van de drie Europese Gemeenschappen heeft 
gekregen; hierop zal men moeten wijzen als men wi l vergelijken 
met de overeenkomst inzake Ispra in Italië. Minister De Po us 
zal nog een garantie voor het leegstaan van huizen van Euratom 
verlangen? zoals men ook in Ispra heeft gegeven~ 

Spreker heeft voorts vernomen, dat ondanks het "\. ~8-"'; 
y.a.1i prof. Van Staveren en de stemor ·'~houding van verschillende 
ambtelijke vertegenwoordigers het R.C.N. heeft besloten een pro
ject inzake de bouw van een scheepsreactor, dat f~ 20 mln~ zal 
kosten - waarvan Euratom f. 12 mln. zal meebetalen - te aanvaar
den. 

Minister Mariinen deelt naa r aanleiding va~ de opmer
king over de landbouwreactor te Wageningen ( I.T.A.L.) mede, dat 
een kleine ambtelijke delegatie is belast om vrijbli jvend,besprE 
kingen met de leider van het Euratom-onderzoekingswerk Gueron 
te voeren. Spreker heeft de vorige dag telefonisch met het Ne 
derlandse lid van de Euratomcommi ssie Sassen afgesproken, dat 
hij maandag een bespreking met hem in Brussel zal hebb~n~ Spre
ker stelt voor, dat hij eerst in kleine kring m~t de mlnls~e;s 
De Pous, Zijlstra en Cals over het contact .me~ Duratom ter~aKe 
zal spreken ter voorbereiding van e ~ n besllsslng van de raad 
omtrent de principiële lijn, die zal worden gevolgd. Ve~volgens 
zal men dan in de Commissie voor Atoom Energie de kwestle ver-
der kunnen voorbereiden. 

Minister Cals deelt mede, dat in de Euratomraad vol-
gens de agenda o0k nog over de Europese universiteit zal worden 
gesproken. 

2 e. Bezoek •.• 


